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CE ESTE ADEVĂRUL? 
 
Capitolul 90 din Evanghelia celor Doisprezece Apostoli 
 
Cei doisprezece erau din nou adunați în cercul de palmieri și unul dintre ei, 
Toma, i-a întrebat pe ceilalți: „Ce este Adevărul? Pentru că aceleași lucruri 
apar diferit pentru minți diferite și chiar pentru aceeași minte în momente 
diferite. Ce este, așadar, Adevărul?‟ 
 
În timp ce ei vorbeau, Iisus a apărut în mijlocul lor și a spus: „Adevărul, unul 
și absolut, este numai în Dumnezeu, căci niciun om, niciun corp de oameni, 
nu cunoaște ceea ce numai Dumnezeu cunoaște, care este Totul în toate. 
Oamenilor li se dezvăluie Adevărul, în funcție de capacitatea lor de a înțelege 
și de a primi. Adevărul Unic are mai multe laturi, iar unul vede doar o latură, 
altul vede alta, iar unii văd mai mult decât alții, după cum le este dat. Priviți 
acest cristal, cum lumina unică se manifestă în douăsprezece fețe, da, de 
patru ori douăsprezece; și fiecare față reflectă o rază de lumină, și unul 
privește o față, iar altul, alta, dar este vorba de cristalul unic și de lumina 
unică care strălucește în toate‟. 
 
Iată din nou, când cineva urcă pe un munte și, ajungând la o înălțime, 
spune: „Acesta este vârful muntelui, să ajungem la el‟; și când a ajuns la 
acea înălțime, vede o alta dincolo de ea până când ajunge la acea înălțime 
de la care nu se mai vede nicio altă înălțime, dacă o poate atinge. La fel este 
și cu Adevărul. Eu sunt Adevărul, Calea și Viața și v-am dat Adevărul pe care 
l-am primit de sus. Iar ceea ce este văzut și primit de unul, nu este văzut și 
primit de altul. Ceea ce pare adevărat pentru unii, pare să nu fie adevărat 
pentru alții. Cei care sunt în vale nu văd ca cei care sunt în vârf de deal. 
 
Dar pentru fiecare, este Adevărul așa cum îl vede mintea unuia și pentru 
acel timp, până când un Adevăr mai înalt îi va fi revelat aceluiași; și 
sufletului care primește o lumină mai înaltă, i se va da mai multă lumină. 
Așadar, nu-i condamnați pe alții, ca să nu fiți condamnați voi. Pe măsură ce 
respectați Legea sfântă a Iubirii pe care v-am dat-o, Adevărul vă va fi 
revelat din ce în ce mai mult; și Spiritul Adevărului care vine de sus vă va 



călăuzi, deși prin multe rătăciri, în tot Adevărul; așa cum norul de foc i-a 
călăuzit pe copiii lui Israel prin pustie. 
 
Fiți credincioși luminii pe care o aveți, până când vi se va da o lumină mai 
mare. Căutați mai multă lumină, și veți avea din belșug; nu vă odihniți până 
nu veți găsi. Dumnezeu vă dă tot Adevărul, ca o scară cu multe trepte, 
pentru mântuirea și desăvârșirea sufletului, și ceea ce pare a fi adevărul de 
azi, vei abandona pentru adevărul mai înalt de mâine. Perseverați spre 
desăvârșire. Cine respectă Legea sfântă a iubirii pe care am dat-o, acela își 
va salva sufletul, oricât de diferit ar vedea adevărurile pe care le-am dat. 
 
Mulți îmi vor spune: „Doamne, Doamne, am fost zeloși pentru Adevărul 
Tău‟. Dar Eu le voi spune: „Nu, ci, ca și alții să vadă așa cum vedeți voi, și 
nici un alt adevăr în afară de acesta‟. Credința fără caritate este moartă. 
Dragostea este împlinirea Legii. Cu ce le va folosi credința în ceea ce primesc 
cei care o țin în nedreptate? Cei care au iubire au toate lucrurile, iar fără 
iubire nu există nimic de valoare. Fiecare să țină ceea ce vede că este 
adevărul în dragoste, știind că acolo unde nu este dragoste, adevărul este 
literă moartă și nu folosește la nimic. 
 
Există Bunătatea, Adevărul și Frumusețea, dar cea mai mare dintre acestea 
este Bunătatea. Dacă cineva are ură față de semenii săi și își împietrește 
inima față de făpturile din mâinile lui Dumnezeu, cum poate vedea Adevărul 
care duce la mântuire, având în vedere că ochii lor sunt orbiți și inimile lor 
sunt împietrite față de creația lui Dumnezeu? Așa cum am primit Adevărul, 
așa vi l-am dat și vouă. Să-l primească fiecare după lumina și capacitatea sa 
de înțelegere și să nu-i persecutați pe cei care îl primesc cu o interpretare 
diferită. 
 
Pentru că Adevărul este Puterea lui Dumnezeu și el va prevala în cele din 
urmă asupra tuturor erorilor. Dar Legea sfântă pe care am dat-o eu este 
clară pentru toți, dreaptă și bună. Să o respecte toți pentru mântuirea 
sufletelor lor. 
 


